

SPIS TREŚCI

Filozofia

Ks. Zdzisław Kieliszek, <i>Męstwo a świętość</i>	9
Ks. Mirosław Pawliszyn CSsR, <i>Wzniosłość i tajemnica. U źródeł filozofii religii Abrahama J. Heschela</i>	23
Giulia Moiraghi, <i>Nietzsche e la nascita della Postmodernità (Nietzsche i narodziny ery ponowoczesnej)</i>	41

Teologia

Katarzyna Parzych-Blakiewicz, <i>Sperancyjny aspekt teologii dialogu w encyklice „Spe salvi” Benedykta XVI</i>	55
Ks. Tomasz Szalanda, <i>Grzech i kara w nauczaniu księdza Józefa Stagraczyńskiego w świetle kazań „Biblioteki kaznodziejkiej. Czasopisma poświęconego kaznodziejstwu” (t. IX) (Przyczynek do badań polskiego kaznodziejstwa XIX wieku)</i>	67
Ks. Marek Karczewski, <i>Duch Prawdy jako przewodnik w świetle J 16,12-15</i>	81
Ks. Bogdan W. Matysiak, <i>„Ihr Gerechten, jubelt vor dem Herrn”. Psalm 33 als klassischer Hymnus (,Sprawiedliwi, wołajcie radośnie na cześć Pana”. Psalm 33 jako klasyczny hymn)</i>	93
Aleksandra Nalewaj, <i>Analiza porównawcza struktury literackiej i motywów teologicznych w J 2,1-12 i 20,1-18</i>	107
Ks. Adam Bielinowicz, <i>Nowe programy i podręczniki nauczania religii w archidiecezji warmińskiej</i>	123
Ks. Marek Żmudziński, <i>Możliwość religijnego doświadczenia w świeckim samorozumieniu człowieka</i>	137
Ks. Ryszard Hajduk, <i>O głoszeniu Ewangelii i marketingu narracyjnym</i>	151

Nauki o rodzinie

Ks. Wojśław Czupryński, <i>Katecheza rodzinna według ks. Franciszka Blachnickiego i jej realizacja w kościele domowym</i>	165
Anna Zellma, <i>Współpraca katechetów z rodzicami według założeń programowych nowych dokumentów katechetycznych</i>	181
Urszula Dudziak, <i>Polacy wobec rozwodów. Przyczyny i skutki rozpadu rodziny oraz wskazania profilaktyczne</i>	197
Ks. Cezary Opalach, <i>Religijność personalna małżonków a ich postawy małżeńskie</i>	211

Prawo

Ks. Tomasz Komorski, <i>Przesłanki nieważności wyroku według kan. 1620 n. 4 jako podstawa „querela nullitatis” ze szczególnym uwzględnieniem procesów małżeńskich</i>	227
Krystyna Ziółkowska, <i>Konsekwencje naruszenia umowy o zakazie konkurencji w czasie trwania stosunku pracy</i>	241

Ks. Lucjan Świto, <i>Ideologia „gender” a różnica płci w aspekcie prawa do rodziny – zarys regulacji prawnych</i>	255
Małgorzata Tomkiewicz, <i>Bezpieczeństwo rodziny w świetle znowelizowanych przepisów prawa polskiego – teoria i rzeczywistość</i>	271
Anna Korzeniewska-Lasota, <i>Odpowiedzialność dyscyplinarna sędziego w stanie spoczynku</i>	287

Historia

Ks. Roman Krawczyk, <i>Podbój Kanaanu w świetle Księgi Jozuego. Historia i wiara</i>	303
Maria Piechocka-Kłos, <i>Udział biskupów w procesie niszczenia świątyń pogańskich na wschodzie Imperium w późnym Cesarstwie Rzymskim (IV–V w.)</i>	313
S. Jadwiga A. Kalinowska, <i>Siostry benedyktynki misjonarki w Libii – misja milczenia w latach 1976–1998 (w świetle zbiorów archiwalnych Zgromadzenia)</i>	329
Małgorzata Chudzikowska-Wołoszyn, <i>„Liber Manualis” księżnej Dhuody z Septymanii (ok. 803–843) jako instrukcja i świadectwo kontemplacji Boga</i>	341
Barbara Rozen, <i>Ocalić od zapomnienia. Żyli dla Kościoła i świata</i>	359
Janusz Jasiński, <i>Z dziejów przywłaszczania przedwojennej „Gazety Olsztyńskiej”</i>	377
Ks. Brunon Zgraja, <i>Obraz moralny społeczeństwa chrześcijańskiego V wieku w świetle „De gubernatione Dei” Salwiana z Marsylii</i>	389

Sprawozdania

O. Jacek Pawlik, <i>Współpraca międzynarodowa na rzecz ochrony zdrowia – szanse i zagrożenia</i>	401
Michał Wojciechowski, <i>XII Dni Interdyscyplinarne Wydziału Teologii UWM w Olsztynie, 24–25 października 2011: Rozpad małżeństwa i rodziny dzisiaj</i>	404

Recenzje

Krzysztof Bardski, <i>Lektyka Salomona. Biblia–symbol–interpretacja</i> (ks. Marek Karczewski)	407
Ks. Marek Karczewski, <i>Reinterpretacja Księgi Rodzaju w Apokalipsie św. Jana</i> (ks. Paweł Podeszwa)	409
Stanisław Judycki, <i>Bóg i inne osoby. Próba z zakresu teologii filozoficznej</i> (ks. Karol Jasiński)	412
Hesi Siimets-Gross, <i>Das Liv-, Est- und Curlaendische Privatrecht (1864/65) und das römische Recht im Baltikum</i> (Aldona Rita Jurewicz)	416
Ks. Ryszard Hajduk CSsR, <i>Czynić prawdę (Ef 4,15). Elementy teologii pastoralnej fundamentalnej</i> (ks. Andriy Oliynyk CSsR)	422
Wykaz skrótów	425

CONTENTS

Philosophy

Rev. Zdzisław Kieliszek, <i>Courage and Holiness</i>	9
Rev. Mirosław Pawliszyn, <i>Sublimity and Mystery. Origins of the Philosophy of Religion of Abraham J. Heschel</i>	23
Giulia Moiraghi, <i>Nietzsche and the Birth of Postmodern Age</i>	41

Theology

Katarzyna Parzych-Blakiewicz, <i>The Sperate Aspect of the Theology of Dialogue in Benedict XVI's Encyclical Letter "Spe salvi"</i>	55
Rev. Tomasz Szalanda, <i>Sin and Punishment in the Teaching of Father Joseph Stagraczyńskiego in the Light of Sermons of "The Preaching Library. Magazines Devoted to Preaching" (Vol. IX) (Contribution to the Study of the Nineteenth-Century Preaching in Poland)</i>	67
Rev. Marek Karczewski, <i>The Spirit of Truth as a Guide in John 16,12-15</i>	81
Rev. Bogdan W. Matysiak, <i>"You Just Rejoice in the Lord". Psalm 33 as a Classic Hymn</i>	93
Aleksandra Nalewaj, <i>Comparative Analysis of the Literary Structure and Theological Motifs in John 2:1-12 and 20:1-18</i>	107
Rev. Adam Bielinowicz, <i>New Programs and Books of the Religious Education in the Archdiocese of Warmia</i>	123
Rev. Marek Żmudziński, <i>Possibility of Religious Experience in the Secular Self-Understanding of Man</i>	137
Rev. Ryszard Hajduk, <i>Proclamation of the Gospel and Narrative Marketing</i>	151

Family Studies

Rev. Wojśław Czupryński, <i>Family Catechesis According to Rev. Franciszek Blachnicki and Its Implementation in the Home Church</i>	165
Anna Zellma, <i>Cooperation of Religion Teachers With Parents According to Curriculum Assumptions of the New Catechetical Documents</i>	181
Urszula Dudziak, <i>Poles and Divorce. Causes and Consequences of Family Breakdown and Prevention</i>	197
Rev. Cezary Opalach, <i>Personal Feligiousness of a Married Couple and Their Marital Attitudes</i>	211

Law

Rew. Tomasz Komorski, <i>Reasons Aside the Judgment According to Can. 1620 No. 4 as the Basis of "Querela Nullitatis" with Particular Emphasis on Marital Processes</i>	227
Krystyna Ziółkowska, <i>Consequences of Infringement of an Agreement on Non-Competition During the Employment Period</i>	241

Rev. Lucjan Świto, <i>“Gender” Ideology Versus Sex Difference – the Aspect of the Right to a Family. An outline of Legal Regulations</i>	255
Małgorzata Tomkiewicz, <i>Well-Being of the Family in Light of the Amended Provisions of Polish Law – Theory and Reality</i>	271
Anna Korzeniewska-Lasota, <i>Disciplinary Liability of the Retired Judge</i>	287

History

Rev. Roman Krawczyk, <i>The Conquest of Canaan in the Light of The Book of Joshua. History and Faith</i>	303
Maria Piechocka-Kłos, <i>The Participation of Bishops in the Process of Destruction of the Pagan Temples in the Late Eastern Roman Empire (IV–V Centuries)</i>	313
S. Jadwiga A. Kalinowska, <i>Benedictine Missionary Nuns in Libya – The Mission of Silence 1976–1998 (Based on the Archives of the Congregation)</i>	329
Małgorzata Chudzikowska-Wołoszyn, <i>“Liber Manualis” of Dhuoda, the Duchess of Septimania (ca 803–843), as an Instruction and Testimony to the Contemplation of God</i>	341
Barbara Rozen, <i>To Save from Oblivion. They Lived for the Church and the World</i>	359
Janusz Jasiński, <i>History of Appropriation of the Pre-war “Olsztyn Daily”</i>	377
Rev. Brunon Zgraja, <i>Moral Picture of Christian Society in the Fifth Century in the Light of “De Gubernatione Dei” by Salvian from Marseille</i>	389

Reports

Fr. Jacek Pawlik, <i>The International Cooperation for the Protection of Health – Opportunities and Threats</i>	401
Michał Wojciechowski, <i>The XII. Interdisciplinary Days of the Faculty of Theology (UWM Olsztyn, October 24–25, 2011): The Disintegration of Marriage and Family Today</i>	404

Reviews

Krzysztof Bardski, <i>Lektyka Salomona. Biblia–symbol–interpretacja (Solomon’s Litter. Bible–Symbol–Interpretation)</i> (Rev. Marek Karczewski)	407
Rev. Marek Karczewski, <i>Reinterpretacja Księgi Rodzaju w Apokalipsie św. Jana (The Reinterpretation of Genesis in the Book of Revelation of John)</i> (Rev. Paweł Podeszwa)	409
Stanisław Judycki, <i>Bóg i inne osoby. Próba z zakresu teologii filozoficznej (God and Others. An Attempt in the Field of Philosophical Theology)</i> (Rev. Karol Jasiński)	412
Hesi Siimets-Gross, <i>Das Liv-, Est- und Curlaendische Privatrecht (1864/65) und das römische Recht im Baltikum (The Livonia, Estonia and Kurland Private Law (1864/65) and the Roman Law in the Baltics)</i> (Aldona Rita Jurewicz)	416
Rev. Ryszard Hajduk CSsR, <i>Czynić prawdę (Ef 4,15). Elementy teologii pastoralnej fundamentalnej (To Make the Truth (Eph 4:15). The Elements of the Fundamental Pastoral Theology)</i> (Rev. Andriy Oliynyk CSsR)	422
Abbreviation	425

INHALTSVERZEICHNIS

Philosophie

Zdzisław Kieliszek, <i>Mut und Heiligkeit</i>	9
Mirosław Pawliszyn, <i>Pracht und Geheimnis. Quellen in der Philosophie der Religion von Abraham J. Heschel</i>	23
Giulia Moiraghi, <i>Nietzsche und die Geburtsstunde der postmodernen Ära</i>	41

Teologie

Katarzyna Parzych-Blakiewicz, <i>Der Hoffnungsaspekt in der Theologie des Dialogs in der Enzyklika „Spe salvi“ von Papst Benedikt XVI.</i>	55
Tomasz Szalanda, <i>Sünde und Strafe in der Lehre von Pater Joseph Stagraczyńskiego im Lichte der Predigten „Die Predigtenbibliothek. Zeitschrift für Verkündigung“ (Bd. IX) (Beitrag zur Untersuchung der Verkündigung des neunzehnten Jahrhunderts in Polen)</i>	67
Marek Karczewski, <i>Der Geist der Wahrheit als leitende Kraft bei Johannes 16, 12-15</i> ...	81
Bogdan W. Matysiak, <i>„Ihr Gerechten, jubelt vor dem Herrn“. Psalm 33 als klassischer Hymnus</i>	93
Aleksandra Nalewaj, <i>Vergleichende Analyse der literarischen Struktur und theologischen Motive in Joh 2,1-12 und 20,1-18</i>	107
Adam Bielinowicz, <i>Neue Curricula und Lehrbücher für den Religionsunterricht in der Erzdiozese Ermland</i>	123
Marek Źmudziński, <i>Die Möglichkeit der religiösen Erfahrung in einem säkularen menschlichen Selbstverständnis</i>	137
Ryszard Hajduk, <i>Die Verkündigung des Evangeliums und narratives Marketing</i>	151

Familienstudien

Wojśław Czupryński, <i>Die Familienkatechese von Franz Blachnicki und ihre Umsetzung in der Hauskirche</i>	165
Anna Zellma, <i>Die Zusammenarbeit der Religionslehrer mit Eltern im Lichte der Richtlinien neuer katechetischer Dokumente</i>	181
Urszula Dudziak, <i>Polen und Scheidungen. Die Ursachen und Folgen des Zusammenbruchs von Familien und dessen Vorbeugung</i>	197
Cezary Opalach, <i>Die persönliche Religiosität von Eheleuten und ihre Einstellung zur Ehe</i>	211

Recht

Tomasz Komorski, <i>Voraussetzungen für die Nichtigkeit des Urteils gemäß Can. 1620 Nr. 4 als Grundlage von „Querela nullitatis“ unter besonderer Berücksichtigung von eherechtlichen Prozessen</i>	227
Krystyna Ziółkowska, <i>Folgen des Verstoßes gegen das Wettbewerbsverbot für die Dauer des Arbeitsverhältnisses</i>	241

Lucjan Świto, <i>Die „Gender“-Ideologie und der Unterschied der Geschlechter unter dem Aspekt des Rechts auf Familie – ein Abriss der rechtlichen Regulierungen ...</i>	255
Małgorzata Tomkiewicz, <i>Die Sicherheit der Familie im Lichte der geänderten Vorschriften des polnischen Rechts – Theorie und Wirklichkeit</i>	271
Anna Korzeniewska-Lasota, <i>Die disziplinarische Haftung des Richters im Ruhestand</i>	287

Geschichte

Roman Krawczyk, <i>Die Landnahme Kanaans nach dem Buch Josua. Geschichte und Glaube.....</i>	303
Maria Piechocka-Kłos, <i>Die Teilnahme der Bischöfe am Zerstörungsprozess der heidnischen Tempel im Osten in der späten Römischen Kaiserzeit (4. bis 5. Jhdt. n. Chr.).....</i>	313
S. Jadwiga A. Kalinowska, <i>Benediktinerschwester als Missionarinnen in Libyen – Mission des Schweigens 1976–1998 (aus dem Archivbestand der Ordensgemeinschaft)</i>	329
Małgorzata Chudzikowska-Wołoszyn, <i>„Liber manualis“ von Dhuoda Herzogin von Septimanie (etwa 803–843) als Leitfaden und Zeugnis der Kontemplation Gottes</i>	341
Barbara Rozen, <i>Vor dem Vergessen bewahren. Sie lebten für die Kirche und die Welt ...</i>	359
Janusz Jasiński, <i>Aus der Geschichte der Etablierung der „Allensteiner Zeitung“ in der Vorkriegszeit</i>	377
Brunon Zgraja, <i>Moral-bild der christlichen gesellschaft des 5. jahrhunderts im hinblick auf „De gubernatione“ Dei von Salvian von Marseille</i>	389

Berichte

Jacek Pawlik, <i>Internationale Zusammenarbeit für den Schutz der Gesundheit – Chancen und Risiken</i>	401
Michał Wojciechowski, <i>Die zwölften interdisziplinären Tage der theologischen Fakultät (UWM Olsztyn, am 24 und 25 October 2011): Ehe- und Familienzerfall heute.....</i>	404

Rezensionen

Krzysztof Bardski, <i>Lektyka Salomona. Biblia–symbol–interpretacja (Die Sänfte von Solomon. Bibel–Symbol–Interpretation) (Marek Karczewski)</i>	407
Marek Karczewski, <i>Reinterpretacja Księgi Rodzaju w Apokalipsie św. Jana (Die Neuinterpretation der Genesis in der Offenbarung von Johannes (Paweł Podeszwa)</i>	409
Stanisław Judycki, <i>Bóg i inne osoby. Próba z zakresu teologii filozoficznej (Gott und Mitmenschen. Ein Versuch auf dem Gebiet der philosophischen Theologie) (Karol Jasiński)</i>	412
Hesi Siimets-Gross, <i>Das Liv-, Est- und Curlaendische Privatrecht (1864/65) und das römische Recht im Baltikum (Aldona Rita Jurewicz)</i>	416
Ryszard Hajduk CSsR, <i>Czynić prawdę (Ef 4,15). Elementy teologii pastoralnej fundamentalnej (An die Wahrheit halten (Eph 4:15). Die Elemente der fundamentalen Pastoraltheologie (Andriy Oliynyk CSsR)</i>	422
Abkürzungsverzeichnis	425